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Protokoll fört vid pensionärsrådets 
sammanträde den 26 november 2013 

Telefonvägen 30, Besöksrum 1 kl. 10.00-11.30 

 

Närvarande 

Marianne Svensk ordförande PRO 

Kerstin Svenson vice ordförande SPRF 

Eiwor Arthursson ledamot  PRO 

Valter Lund   ledamot  PRO 

Lars Åsberg  ledamot  SPF 

Rolf Lindquist   ledamot  SPF  

Bertil Wretlund         ersättare           PRO 

Bertil Andersson ersättare PRO 

Gunnar Carlsson ersättare SPF 

Bo Almén  ersättare SPF 

 

 

Förvaltningen 

Gunnar Ohlsén avdelningschef för samhällsplanering och lokaler 

Ingrid Widebäck  avdelningschef för social omsorg 

Yvonne Goldberg avdelningschef för förskola och äldreomsorg i 

   egen regi 

Anneli Rydström  sekreterare   

 

 

Dag för justering 2013-11-26 

Sekreterare 

Justerat  

Marianne Svensk  Bo Almén 

Ordförande   Godkänt via e-post 
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§ 1. Sammanträdets öppnande 

Ordföranden hälsade välkommen till dagens sammanträde och förklarade mötet 

öppnat.  

 

§ 2. Förslag till dagordning 

Dagordningen godkändes.  

 

§ 3. Utseende av justerare 

Marianne Svensk och Bo Almén utsågs att justera dagens protokoll. 

 

§ 4. Snöröjning, parkskötsel m.m. 

Gunnar Ohlsén var idag inbjuden till pensionärsrådets sammanträde. Följande 

frågor togs upp.  

 

Snöröjningen 

Pensionärsrådet har flera gånger påtalat att snöröjningen inte fungerar i stadsdelen 

bland annat verkar det inte finnas någon samordning. Pensionärsrådet undrade vad 

som gäller och hur prioriteringen ser ut samt om det finns vintervägskartor.  

Gunnar Ohlsén informerade om att förvaltningen samverkar med trafikkontoret 

gällande snöröjningen. Förra året bytte trafikkontorets utförare PEAB 

underleverantörer och det blev en del fel.  Funktionsbeskrivning och kartor 

mejlas/skickas till rådet. 

 

Pensionärsrådet undrade hur det fungerar med datumparkeringen på stadsdelens 

gator, vilket är viktigt för att kunna snöröja. Gunnar Ohlsén informerade om att 

detta införs successivt. 

 

Pensionärsrådet tog upp problemen med snötippningen i Vinterviken och undrade 

om den ska fortgå. Förvaltningen har föreslagit en annan plats i Västberga men inte 

fått svar än, svarade Gunnar Ohlsén. Han berättade också om nya metoder som 

används i Helsingfors och Oslo, där snön smälts och renas innan den släpps ut i 

vattnet.  

 

Närmiljövandringar 

Gunnar Ohlsén berättade att förvaltningen genomfört fyra närmiljövandringar, men 

att få medborgare har deltagit. Enligt Gunnar har det kommit upp bra synpunkter 

t.ex. om träd som skymmer belysning och buskage som behöver beskäras. 

Förvaltningen har också åtgärdat detta. 

 

Pensionärsrådet menade att det måste bli en bättre marknadsföring av 

närmiljövandringarna. Rådet kan här hjälpa till genom att sprida information om 

när miljövandringarna äger rum via sina pensionärsföreningar. Rådet vill gärna 

också ha ”vintervandringar”.  Gunnar Ohlsén föreslog att förvaltningen och 

pensionärsrådet tillsammans gör 1-2 ”vintervandringar”.   

 

Renovering av torget i Västertorps centrum 

Valter Lund tog upp att det finns en del fel och brister gällande renoveringen av 

Västertorps centrum.  Gunnar Ohlsén undersöker detta.  

 

Äldreperspektivet vid nybyggnation 
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Pensionärsrådet undrade om äldres behov beaktas vid nybyggnation, såsom att det 

inte ska finnas trappsteg vid ingången. Gunnar Ohlsén svarade att det finns regler 

om detta både i plan- och bygglagen och i Boverkets regelverk.  

Stjernströmsväg i Hägersten 
Pensionärsrådet tog upp synpunkter ang. behov av angöring till förskolan (gäller 

även för Aspuddsparken) samt behovet av att avskilja gång- och cykelbanan på ett 

tydligt sätt, då cyklisterna kan komma upp i höga hastigheter i utförsbacken. 

 

Pensionärsrådet frågade varför man räknar med 0,65 parkeringsplatser per lägenhet. 

Parkeringstalen motiveras av det goda kollektivtrafikläget, enligt Gunnar Ohlsèn. 

Pensionärsrådet tror dock att det behövs fler parkeringsplatser.  

 

Pensionärsrådets protokoll 

Pensionärsrådet frågade Gunnar Ohlsén, om han läser rådets protokoll. Gunnar 

svarade att han läser protokollen och tar till sig rådets synpunkter och förslag i 

frågor som rör hans ansvarsområden.  

 

§ 5. Anmälan av protokoll 

 

Pensionärsrådets möte med nämndens gruppledare 2013-10-17 

Pensionärsrådet gjorde följande anmärkning gällande punkterna 2 och 3. 

”Märkligt att SPR (stadsdelsnämndens pensionärsråd) ska gå via 

medborgarförslag. Då SPR i sitt protokoll framför förslag, ska det vara av minst 

samma tyngd som ett enstaka medborgarförslag. SPR är satt att representera ett 

stort kollektiv i stadsdelen. ” 

 

Pensionärsrådet 2013-10-22 

Protokollet godkändes och lades till handlingarna. 

 

Rådet för funktionshinderfrågor 2013-10-24 

Pensionärsrådet instämmer i att det är viktigt att ha både ett barn- och 

tillgänglighetsperspektiv gällande stadsdelens parker, såsom vid renoveringen av 

Aspuddsparken. 

 

Ang. frågan om att anordna inlevelseövningar tipsade Rolf Lindquist, om att NTF 

kan organisera sådana övningar. Ingrid Widebäck tackade för tipset och tar med sig 

det. 

 

Stadsdelsnämndens protokoll 2013-10-24 

Ang. § 4. Inventering av servicehus- och trygghetsbostäder för äldre. 

Pensionärsrådet anser inte att det behövs en särskild grupp som ska lämna 

synpunkter på äldreboendeplaneringen, utan menar att pensionärsrådet fyller 

denna funktion. Rådet tycker också att man varit mycket tydlig med sina åsikter 

gällande att fler äldre, som så önskar, ska ges möjlighet att få bo på servicehus.    

 

Ang.§ 5. Upprustning av Aspuddsparken. Pensionärsrådets stödjer det särskilda 

uttalandet om att förslaget till upprustning av Aspuddsparken som tagits fram är 

mycket bra, men att det är otillfredsställande att det ska ta flera år att genomföra 

upprustningen.  

 

Ang.§ 13. Plansamråd för ny skola vid sjön Trekanten. Pensionärsrådet anser 

att det är anmärkningsvärt att man inte planerar för skolor, förskolor och annan 
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service när man bygger nya bostadsområden. Det verkar som man först bygger 

husen och sedan kommer man på att det behövs förskolor och skolor och då tar 

man grönområden i anspråk för detta.  

 

Rådet undrade om det finns någon plan och policy för hur grönområden får 

användas. Förvaltningen återkommer med svar och dokument. 

 

Ang. § 19 Protokoll från pensionärsrådet. Pensionärsrådet stödjer MP:s 

uttalande, om att se över riktlinjerna så att fler äldre som vill bo servicehus och 

ska få göra det.  

 

Kommunstyrelsens pensionärsråd 2013-10-15 

Ang. 10 Jämför service för äldreomsorgen. Pensionärsrådet ställer sig bakom 

KPR:s yttrande om att Jämför Service behöver utvecklas och förbättras och att 

det finns sådana uppgifter som gör det möjligt att jämföra olika utförare.   

 

Pensionärsrådet önskar att få mer information om trygghetslarmen, bland annat 

mot bakgrund av händelsen med kabelbranden i en kabeltunnel på Norrmalm i 

september, som ledde till problem med trygghetslarmen som slutade fungera. 

Föreslogs att ansvarig för trygghetslarmen på äldreförvaltningen bjuds in till 

pensionärsrådet. 

 

§ 6. Aktuell information från stadsdelsförvaltningen 

 

Verksamhetsplanen 2014 

Yvonne Goldberg och Ingrid Widebäck informerade om att förvaltningen nu 

arbetar med verksamhetsplaneringen för 2014, utifrån kommunfullmäktigs mål 

och den budget som tilldelats stadsdelsnämnden.  
 

För hemtjänst i ordinärt boende införs ett nytt ersättnings- och 
tidsregistreringssystem, där utföraren ersätts för faktisk utförd tid. Med det 
nya systemet kommer det att bli enklare att följa upp att hemtjänsttagarna får 
sina beviljade insatser utförda.  

 
För vård- och omsorgsboende införs också ett nytt ersättningssystem med två 
nivåer, en för somatisk vård och en för demensvård. 
 
Förvaltningen kommer nogsamt följa upp hur de nya systemen fungerar och 
vad de innebär ekonomiskt för förvaltningen och verksamheterna. 
 
Äldrenämnden har fått i uppdrag att utveckla samverkan med socialnämnden 
så att övergången mellan regelverken och insatser vid 65-årsdagen upplevs 
som enkel för den enskilde. I Hägersten-Liljeholmens stadsdelsförvaltning har 
beställarenheten för äldre och beställarenheten för funktionsnedsatta redan en 
sådan samverkan. Den enskilde behåller också sina tidigare insatser. 

 
Verksamhetsplanen för 2014 tas upp på stadsdelsnämndens sammanträde den 
19 december.  

 

Datautbildning för äldre 

Yvonne Goldberg presenterade ett förslag till datautbildning för äldre. 

Nätverket kan erbjuda individuell handledning i grupp om fyra pensionärer på 
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onsdagar kl. 9-11.30. Deltagaren betalar en avgift. Det finns också möjlighet att 

använda Nätverkets datasal på fredagar kl. 8-10 för 8-10 pensionärer. 

Pensionärsrådet funderar vidare och återkommer med svar.  

 

§ 7.  Ärenden till stadsdelsnämnden 2013-11-28 

Pensionärsrådet gick igenom ärendena till stadsdelsnämnden.  

 

Ärende 2: Anslagstavla i Gröndals centrum  

Pensionärsrådets tycker det är bra med en anslagstavla i Gröndals centrum.  

Rådet påtalade också att förvaltningen behöver se över skötseln av 

anslagstavlorna i stadsdelen.  

 

Ärende 4: Förlängning av avtal om drift av Fruängsgårdens servicehus 

restaurang samt leverans av heldagskost 

Pensionärsrådet hade inget att tillägga.  

 

Ärende 10. Riktlinjer för biståndsbedömning inom äldreomsorgen, svar på 

skrivelse från (MP) 

Pensionärsrådets tycker det att bra att riktlinjerna ses över och hoppas på ett 

förtydligande som innebär att det blir möjlighet för fler äldre att få flytta till 

servicehus.  

 

Ärende 12: Naturvårdsverkets och Boverkets utvärdering av de nya 

strandskyddsreglerna 

Pensionärsrådet ställer sig bakom förvaltningens synpunkter om vikten av att 

följa strandskyddsreglerna, t.ex. vid byggnation av den nya skolan vid sjön   

Trekanten. 

 

Ärende 13: Plansamråd för Hägersten 1:1 vid Stjernströms väg 

Pensionärsrådet undrade om de 55 lägenheterna är hyresrätter. Förvaltningen 

återkommer med svar. Se även § 4. 

 

Ärende 15: Plansamråd Tryckeriet 14 och del av Tryckeriet 13, Liljeholmen 

Pensionärsrådet hade inga synpunkter. 

 

Ärende 16: Närmiljövandringar 2014 

Se § 4. 

 

Ärende 18: Brukarundersökning vid budget- och skuldrådgivning och 

färdtjänsthandläggning 

Pensionärsrådet hade inga synpunkter. 

 

Brukarundersökning vid beställarenheten äldre (kvarstående fråga) 

Ingrid Widebäck redogjorde för resultaten, som visar att många äldre är nöjda 

med beställarenheten äldres bemötande och arbete. Ärendet var utsänt till 

pensionärsrådet. 
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§ 8. Rapport från förtroenderåden 

 

Aspuddens förtroenderåd, Marianne Svensk: Marianne informerade om att det 

blir julresa till Steninge och Djurbygård den 11 december tillsammans med 

PRO.   

 

Trekantens förtroenderåd, Eiwor Arthursson: Det blir julbord den 17 

december, som anordnas i samarbete med PRO. Den 14 januari bjuder 

förtroenderådet de nyinflyttade på kaffe och kaka.  

Förtroenderådet skulle sponsra inköp av en DVD-spelare, men verksamheten 

har löst det.  Förtroenderådet kommer nu istället att sponsra inköp av en ny 

platt- tv till verksamheten. 

  

Kransen-Åsens förtroenderåd, Bertil Andersson: Bertil hade inget nytt att 

informera om. 

 

Fruängsgårdens förtroenderåd, Lars Åsberg: Den 13 december anordnas 

luciafirande. 

 

§ 9. Övriga frågor 

 

Nomineringar till pensionärsrådet 2014 

Föreningarna lämnar sina nomineringar till förvaltningen, så snart som möjligt. 

 

§ 10. Förslag till sammanträdestider 2014 

Förslaget godkändes. 

 

§ 11. Nästa sammanträde 

Nästa sammanträde äger rum tisdagen den 17 december, start med förmöte kl. 

9.00. Lokal: Trekantens servicehus, Klubbrummet 

Vi avslutar sammanträdet med gemensam lunch. 

  

§ 12.   Sammanträdet avslutas 

Ordförande tackade alla för dagens möte och förklarades därmed sammanträdet 

avslutat. 

 

 

 


